
V  posledních  dnech  není  snad 
jiné  události,  která  by  tak  zahýbala 
veřejným  míněním  v  naší  obci,  jako 
je  rekonstrukce  silničního  mostu  přes 
potok ve Vodochodech. Není možné se 
tomu divit, zvláště když způsob, jakým 
byla  tato  akce  obcím  předkládána, 
nepřipomíná  nic  jiného  než  podraz. 
Ještě  nyní  visí  na  autobusových  za- 
stávkách  oznámení  o  přerušení  linky 
Praha – Máslovice s tím, že potrvá do 
odvolání,  pravděpodobně  do  konce 
roku 2015. Podobně byly informovány 
i obce s tím, že dokončování může být 

ještě v roce následujícím. Ti, co o akci 
rozhodovali,  museli  jako  odborníci 
vědět,  že  se  to  v  tomto  termínu  nedá 
zvládnout a že pro příští rok nezůstane 
jen  jakési  malé  dokončování,  ale  roz- 
hodující díl práce. Proto říkám, že tato 
úmyslně mylná informace měla za cíl 
vyhnout  se  požadavkům  obcí  na  kom-
penzace za tak dlouhé dopravní potíže 
a proto  to považuji za podraz na obce. 
A  dneska  na  námitky  obcí  proti  tomu, 
aby  stavební  úřad  prodloužení  lhůty 
povolil, jen s milým úsměvem řeknou: 

„Ale dokončit se to přece musí“. Takhle 

se  s  obcemi  nejedná.  Občané  a  jejich 
představitelé  by  měli  trvat  na  lepším 
řešení dopravní situace než  je  ta stáva-
jící.  Nejedná  se  jen  o  zásobování,  pro 
naši obec je ztížena dostupnost lékařské 
pomoci  včetně  záchranné  služby 
i docházka dětí do školy.   v-ch-

Na vědomost
se dává…
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Vodochodský most bude stát
až za půl roku

Na  začátku  listopadu  jsem  obdržela 
žádost zhotovitelské firmy, abych souhla- 
sila  s  prodloužením  termínu  stavby  do 
poloviny  příštího  roku.  To  jsem  od-
mítla  s  tím,  že  jsme  nebyli  vůbec  infor-
mováni  o  takto  dlouhém  prodloužení 
předem  a  nemám  ke  stavbě  a  důvodům 
prodloužení žádné podklady. Krátce před 
zasedáním  obecního  zastupitelstva  jsem 
od téže firmy obdržela dopis, který jsem 
na  veřejné  schůzi  přečetla  a  ve  kterém 
oznamovali,  že  požádali  odbor  dopra-
vy  Brandýs  nad  Labem  o  prodloužení 
silniční uzávěrky do 30. června s tím, že 
udělají vše pro to, aby skončili dříve. Na 
schůzi přítomný pan  Ing.  Jezbera poslal 

z vlastní iniciativy dopis na krajský úřad 
a Ropid, ve kterém mj. žádal o zavedení 
objízdné trasy přes Postřižín pro všechny 
spoje. Protože poslal dopis také pro infor-
maci  na  náš  obecní  úřad  připojila  jsem 
se  k  jeho  návrhu  a  přeposlala  jej  panu 
Bakešovi, které má v Ropidu na starosti 
jízdní  řády.  Odpověděl  toto:  „Možnost 
objíždění  prověřím,  ale  s  ohledem  na 
délku  jízdní  doby  není  možné  počítat 
s prodloužením všech spojů. Toto řešení 
bude zahrnovat zrušení pendlu a zavedení 
vybraných  linek  do  Máslovic.  Možnosti 
konkrétního řešení Vám zašlu.“

Panu  Kopřivovi  na  odbor  dopravy 
krajského  úřadu  jsme  napsala  mj.  toto: 

„Od „susky“ (správa a údržba silnic) jsme 
neobdrželi vůbec žádnou informaci o tom, 
že  se  opravu  mostu  chystá.  Pokud  bylo 
výběrové řízení na zhotovitele stavby již na 
jaře letošního roku, měla „suska“ dost času 
situaci  s  námi  probrat  a  možná  bychom 
našli ve spolupráci s Ropidem lepší řešení 
dopravní  obslužnosti.  Navíc  v  žádosti 
o  náš  souhlas  bylo  stanoveno  pouze  da-
tum uzavření silnice 15. 12. a tak jsme si 
říkali, že to tři měsíce vydržíme. Ale devět 
měsíců je opravdu moc. Tento druh stavby 
by měl být realizován od jara do podzimu 
za mnohem příznivějšího počasí.“.

Z odpovědi pana Kopřivy vyjímám to 
podstatné: „Pokud jste nebyli informováni 

co k tomu náš obecní úřad
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příslušným cestmistrem ze „susky“, který 
vás má povinnost pravidelně navštěvovat, 
zajistím  nápravu  a  to  už  tím,  že  toto 
vyjádření dávám do kopie řediteli KSÚS. 
Souhlasím  s Vámi,  že  tyto  akce  se mají 
realizovat začátkem jarního období, avšak 
v tuto dobu bylo teprve rozhodnuto o tom, 
že prostředky budeme moci čerpat. Poté 
se musela administrovat žádost, zadávací 

řízení  podle  zákona  o  veřejných  zakáz-
kách, podepsat žádost o dotaci… a máme 
advent. A je tu věc druhá, že dotační orgán 
řekne do konce roku vše prostavět a když 
nevyčerpáte  letos,  příští  rok nic nedosta-
nete. Za Středočeský kraj se tímto omlou-
vám za komplikace, změnu trasování au-
tobusu jsem již zadal kolegům k řešení.“

Taková  je  situace  k  dnešnímu  dni. 

Můžeme  tedy  nadále  usilovat  o  to, 
aby  co  nejvíce  nejdůležitějších  spojů 
jezdilo  přes  Postřižín  a  Klíčany  do 
Hoštic  a  dále  do  Prahy.  Může  to  však 
znamenat  i  celkové  snížení  počtu 
spojů  dojíždějících  až  do  Máslovic. 
Počkáme  si,  s  jakým  návrhem  přijde 
Ropid  a  budeme  o  něm  dále  jednat. 
  V. Sýkorová

Zasedání se konalo za plné účasti zastupitelů dne 8. prosince. 
Po projednání vstupních formálních náležitostí, jako je schválení 
programu  jednání,  stanovení  zapisovatele  a  volba  ověřovatelů 
zápisu  a  projednání  zápisu  z  minulé  schůze  přistoupilo  za-
stupitelstvo  k  vlastnímu  jednání. V  něm  schválilo  rozpočtové 
opatření č. 6, kterým se upravují některé položky rozpočtu obce 
podle probíhajícího plnění. Schváleným opatřením byly celkové 
příjmy zvýšeny o 343 152 Kč a celkové výdaje o 94 000 Kč. Dále  
schválilo zastupitelstvo přistoupení obce k dobrovolnému sdružení 
obcí Údolí Vltavy, které sdružuje většinu obcí podél Vltavy od 
Prahy po Nelahozeves. Účelem sdružení je dle stanov především 
všestranná  ochrana  životního  prostředí  v  mikroregionu  Údolí  
Vltavy,  společný  postup  při  dosahování  ekologické  stability 
a trvalé obyvatelnosti zájmového území, slaďování a koordinace 
činnosti  místních  samospráv,  spolupráce  na  úseku  kulturního, 
sportovního a společenského život a propagace zájmového území.

Zastupitelstvo se také zabývalo žádostí pana Jaromíra Jeřábka 
o  poskytnutí  dotace  z  obecního  rozpočtu  na  přeložení  části 
dešťové  kanalizace,  vedoucí  přes  jeho  pozemek,  kterou  hodlá 
provést  v  zájmu  zhodnocení  pozemku,  aby  tam  bylo  možné 
postavit  obytný  dům.  Kolem  žádosti  se  rozvinula  diskuse,  ve 
které  byla  posuzována  technická  i  právní  hlediska  problému. 
Závěrečným hlasováním se zastupitelstvo usneslo žádosti pana 
Jeřábka o poskytnutí dotace z obecního rozpočtu ve výši 25 tis. 
Kč nevyhovět.

Poté  vyslechlo  zastupitelstvo  informaci  starostky  o  stavu 

chystané  rekonstrukce  čp.  16.  Bylo  zahájeno  stavební  řízení 
a po uplynutí  lhůty 15 dní k možnosti předložení připomínek 
vydá stavební úřad stavební povolení. Do stavebního povolení 
nebude  zahrnuta  přípojka  plynu  pro  složitost  řízení,  které  by 
vydání  stavebního  povolení  značně  oddálilo.  Přípojka  plynu 
bude proto řešena zvlášť. Po získání stavebního povolení bude 
vyhlášena veřejná zakázka na realizaci rekonstrukce. K tomu je 
zapotřebí podrobný technický projekt s podrobným rozpočtem. 
Na  základě  předběžného  jednání  s  autory  vítězného  projektu, 
kteří zpracovali také dokumentaci pro stavebního řízení, by zpra-
covali i tento projekt za cenu 154 500 Kč bez DPH. Zastupitel-
stvo se usneslo s tímto návrhem souhlasit a pověřilo starostku 
k uzavření příslušné smlouvy.

Po informaci starostky o průběhu sázení stromů a keřů u hřiště 
(o tom podrobněji na jiném místě) přijalo zastupitelstvo usnesení 
dát možnost komukoliv „adoptovat“ určitý strom složením jed-
norázové finanční částky jako příspěvku na jeho ošetřování. Jeho 
výše je odstupňována podle ceny stromu (3000 Kč u oskeruše 
a dubu šípáku, 1500 Kč u lípy a javoru). Na akci je možné se 
podílet  také  polovinou  nebo  třetinou  uvedené  částky.  Jména 
dárců budou zapsána do obecní kroniky a zveřejněna ve zpravo-
daji, pokud s tím budou souhlasit. Zastupitelstvo také schválilo 
společensko kulturní akce pro příští rok ve stejném složení jako 
letos. Poté podala starostka řadu informací o činnosti obecního 
úřadu, které jsou podrobněji rozvedeny v rubrice Zprávy z obec-
ního úřadu i na jiných stránkách zpravodaje.   v-ch-

Kontrolní výbor se sešel od loňských voleb zatím dvakrát. Předmětem říjnového 
i  listopadového  jednání  byla  investiční  akce  „lokalita  1/6“,  jejíž  kontrolou  byly 
výbory pověřeny usnesením zastupitelstva obce z 26. února 2015. Cílem bylo ověřit 
dodržení zákonných podmínek, zejména při nakládání obce s nemovitým majetkem.

První schůzku svolal S. Koranda jako předseda, poté, co se stal místostarostou 
a nemohl být nadále předsedou kontrolního výboru, jsem se stala předsedkyní a do 
výboru byla zvolena nová členka A. Zoulová. Výbor procházel smlouvy o převodu 
pozemků, rezervační smlouvy, smlouvy s realitními společnostmi, záměry prodeje 
pozemků a zápisy ze zasedání ZO. Zápis obsahující postup výboru a zjištění byl 
předán 1. prosince starostce obce k vyjádření, následně bude předložen zastupitel-
stvu k projednání a zveřejnění.   Kateřina Vojtíšková

ze zasedání obecního zastupitelstVa

stručná zpráVa z kontrolního Výboru

První  pochod  roku  2016  bude  na 
legendární  český  vrch  opředený  po-
věstmi  o  blanických  rytířích  Blaník.
Vyrazíme na něj hned v lednu, pokud 
nám  bude  přát  počasí.  Podrobné  in-
formace o  termínu a dopravě budou 
včas vyvěšeny na nástěnce u autobu-
sové zastávky.

  Hana Švitorková

turistické pochody
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Vrátil je do hry Městský soud v Praze, který na základě podání společnosti Penta zrušil zamítavý posudek ministerstva životního 
prostředí k dokumentaci o vlivu investice na životní prostředí (EIA) a vrátil platnost původnímu kladnému posudku, čímž umožňuje 
Pentě konat další kroky v administrativní přípravě realizace projektu. Rozhodnutím soudu se zabývalo bezprostředně po jeho zveřejnění 
sdružení obcí STOP Letišti Vodochody. Nesmiřuje se s ním a jakmile bude známo zdůvodnění rozsudku, podnikne potřebné kroky, tj. 
kasační stížnost k Nejvyššímu správnímu soudu, kterou určitě podá i ministerstvo životního prostředí. Boj proti záměru na rozšíření 
letiště zřejmě ještě hned tak neskončí.   V. Sýkorová

Možnost  čerpat  dotace  z  MAS  Nad  Prahou  se  otevře 
nejdříve na konci příštího roku nebo na počátku roku 2017. 

MAS bude mít prostředky ze tří dotačních programů a sice z programu IROP (integrační operační program), který zahrnuje např. in-
vestice do sociální ekonomiky, do vzdělávání, na budování cyklostezek a na integraci menšin), z programu Zaměstnanost, kam patří 
např. projekty na vytváření sociálních a komunitních služeb a konečně z programu Rozvoje venkova, který je určen na podporu rozvoje 
zemědělského podnikání i nezemědělské činnosti na venkově a na podporu trhu zemědělských výrobků. O dotace z těchto programů 
mohou žádat nejen obce, ale i podnikatelé, spolky či příspěvkové organizace z obcí, které jsou členem MAS. Vývoj dotačních možností 
bude obecní úřad průběžně sledovat a včas o nich veřejnost informovat.   V. Sýkorová

Byly opravdu přesmutné pro tři máslovické rodiny, rodinu Jandovu, Zátkových a Chalupných. Přesně na vánoce dostaly dopisy, 
kdy jim jejich manželé a otcové oznamovali, že byli 22. listopadu odsouzeni v Norimberku k smrti pro svou účast v odbojovém hnutí. 
Bylo cosi ďábelského v té nacistické mašinerii, že odsouzencům dovolili poslat rodinám tuto zprávu tak, aby byla doručena přímo na 
Vánoce. K popravě nakonec nedošlo, rychlý postup spojeneckých vojsk tomu zabránil. Velice jsem se rozmýšlel, zda mám pustit tuto 
hořkou kapku do naší pohodové předvánoční nálady. Ale pak jsem si řekl, proč ne. Vždyť něco podobného, co tenkrát prožívaly tyto 
tři naše rodiny, prožívá dnes možná tisíce jiných rodin v zemích, kde se rozhořely plameny války. A před tím oči zavírat nelze.  v-ch-

u Výměna na postu pokladní nastane od nové-
ho roku. Paní účetní Klobouková si ponechá vedení účetnictví, 
ale pokladnu povede paní Olbertová.

u změny v jízdním řádu autobusu č. 374 
nastaly od 13. 12. Nový jízdní řád je k dispozici na obecním úřadě.

u platby za odvoz komunálního odpadu 
je možné hradit na obecním úřadě v hotovosti každé úterý mezi 
18.  –  20.  hodinou  počínaje  7.  lednem.  Platbu  je  také  možné 
uskutečnit převodem na účet, ale stejně je nutné si přijít osobně 
na obecní úřad pro známku na popelnici a podepsat  smlouvu. 
Ceny v příštím  roce zůstávají  stejné,  jako v  roce  letošním.  Je 
možné částku zaplatit najednou nebo si platbu rozložit nadvakrát 
či natřikrát. První splátka však musí být uhrazena nejpozději do 
konce února 2016. Do stejné doby platí známky z letošního roku.

u svoz odpadu se uskuteční 31. 12. i 7. 1. (oba liché 
týdny) a platí to i pro domácnosti se čtrnáctidenním svozem.

u provoz přívozu o vánočních svátcích: 
dne 24. 12. začíná v 8.55 a končí ve 14.25 a ve dnech 25. a 26. 12. 
a 1. 1. také začíná v 8.55 hodin a končí ve 15.55 hodin. Podrobný  
 

rozpis je vyvěšen na nástěnkách v obci a na webových stránkách.

u cena vodného pro příští rok se nemění, 
takže  za  1  m/3  vody  budeme  platit  stejně  jako  letos  53,24  Kč 
(včetně DPH).

u Vánoční osvětlení zrenovoval Standa Koranda, 
za což mu patří poděkování. Obec zakoupila novou světelnou 
hadici, kterou Standa připevnil na původní ozdoby. Tím jsme 
ušetřili značnou část peněz a v příštím roce budeme moci za- 
koupit nejméně jednu další „atrakci“.

u sázení stromů kolem hřiště proběhlo 
17.  listopadu  za  účasti  17  občanů  a  dvou  odborníků  – 
dendrologů. Tímto  jsme naplnili  část původního projektu na 
zvelebení i rozšíření zeleně v obci, který byl zahájen již za mi-
nulého zastupitelstva. V další etapě nás čeká výsadba stromů 
v ulici U Vodojemu. 

u  nový typ světla je  připevněn  na  ukázku  do 
začátku  ledna  na  sloupu  u  muzea.  Souvisí  s  úmyslem 
zastupitelů zrekonstruovat v obci veřejné osvětlení. Zejmé-
na ulice Pražská by potřebovala více světel, ale úsporných, 
pro zvýšení bezpečnosti pohybu na této hlavní ulici. 
  V. Sýkorová

letiště Vodochody znoVu Ve hře

co noVého V mas nad prahou?

z historie naší obce
smutné Vánoce roku 1944

zprávy z obecního úřadu
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V  listopadu  byly  kolem  fotbalového  hřiště  vysázeny  stromy 
a keře. Obec sice neuspěla s žádostí v programu „Stromy“ u Na-
dace ČEZ, dostala  ale příležitost  získat 60  tis. Kč v  jiném pro-
gramu „Pomáhej pohybem“. V něm byla potřeba nasbírat asi 100 
tisíc  bodů  sportováním  s  mobilní  aplikací,  což  se  podařilo  tak 
rychle, že si někteří ani nestihli aplikaci nainstalovat.

Výsadba byla až  třešničkou na dortu. Nejprve bylo  totiž nut-
né připravit  terén,  zbavit  se mohutných kořenů po pokácených 
topolech. Nebyla jsem přímo u toho, ale slyšela, že práce to byla 

„chlapská“ a plná adrenalinových zážitků. Bez použití techniky by 
se několikatunové kořeny dostávaly ze země  jen velmi obtížně. 
I s použitím bagru  to  trvalo několik sychravých dní a chvílemi 
docházely síly bagru a lidem. Když náklaďák odvážel tří – nebo 
čtyřtunové kořeny, auto prý nebylo skoro ani vidět. Dřevěné so-
chy vytvořené z pařezů topolů operaci přežily, jen je bylo třeba 
odříznout a natřít. Poslední dva kmeny na okraji hřiště zůstanou 
do jara.

Sázení stromů a keřů, které dodala firma Flos z Řeže, probíhalo 
na státní svátek Dne boje za svobodu a demokracii 17. listopadu. 
Na hřišti díky místním patriotům stylově vlála česká vlajka, za-
tímco se skoro dvě desítky dobrovolníků za odborného dohledu 
pana Halíka pustily do práce. Počasí kupodivu docela vyšlo. Ráno 
sice krápalo a skoro celý den bylo zataženo, chvílemi se zvedl vítr, 
ale z deště nebylo nic. O pauze se naskytl působivý pohled na 
duhu nad Českým Středohořím, který vyvolal dohady o tom, který 

kopec je který. Počátek práce doprovázely obvyklé drobné zmat-
ky, bez kterých to ani nejde. První dvě vyhloubené jámy bagrista 
musel zpátky zaházet, když jsme společně usoudili, že takhle by-
chom si čarodějnice u hřiště už neužili, a to by byla škoda. Postup 
se brzy vychytal, vytvořily  se menší  týmy, které  fungovaly  jak 
kolečka  jednoho  soukolí  –  vyměřil  se  terén,  rozmístily  stromy, 
bagrista vyhloubil jámy, pak se stromy odborně zastřihly, usadily, 
povolil jejich bal a zatloukly kůly pomocí těžkého beranidla, jehož 
použití vyžadovalo slušnou fyzickou kondici. Pár lidí kořeny za- 
hrabalo, jeden člověk přidával tabletky hnojiva a nakonec sehraná 
skupinka smontovala opěrné kůly k sobě a upevnila k nim kmínky. 
Hned přes noc a druhý den prověřil  silný vítr kvalitu ukotvení. 
Keříky v řadě za bránou k Vodochodům se sázely úplně nakonec. 
Odhadovala jsem, že se vše nestihne vysázet za jediný den, ale 
povedlo  se.  Jen  posledních  50  kusů  keřů  bylo  dodáno  později 
a dosázela je Andrea Zoulová.

Poděkování patří Nadaci ČEZ a všem, kteří sportovali s chyt- 
rým telefonem a aplikací EPP, připravovali terén, zapojili svůj um 
a elán při sázení, poskytli techniku a přinesli něco k jídlu a pití. 
Doufám,  že  si  to  všichni  dobře  užili  a  hlavně,  že  se  stromům 
a keřům bude dlouho dařit. Ještě poznámka na konec – obec nabízí 
možnost „adoptovat“ si konkrétní strom a tak přispět na další péči.

Fotky pana Novotného si můžete prohlédnout ve fotogalerii na 
webu obce.

 Kateřina Vojtíšková

Opakuje  se  to  každoročně;  na  kalendáři  naskočí  23.  12. 
a v našich domácnostech se začne odvíjet domácí video na té-
ma „Příprava bramborového salátu“. Někteří k tomu přistupují 
bezstarostně  (povětšinou  nezkušení  nováčci),  jiní  zarputile 
(salátoví  profesionálové  a  strážci  toho  jediného  správného 
receptu)  nebo  s  obavami  (novomanželky  s  výhrůžnou  
vzpomínkou  na  nezapomenutelné  tchýnino  veledílo),  pak  
experti, co si myslí, že  jsou vizionáři, anebo  tradicionalisté 
s nostalgií receptu po babičce (nemyslete si, že vám jej pro-
zradím).

Zdá  se,  že  současné  verze  během  let  jaksi  zkombinova-
ly  nejrůznější  recepty  ze  starších  kuchařek  a  přidaly  se 
noblesnější  ingredience  jako  jsou  křepelčí  vajíčka,  kapa-
ry  či  lanýže.  Upřímně  řečeno,  kacířské  boje  za  inovaci  či 
zjednodušení  bramborového  salátu  jsou  pro  mě  tabu.  Mys-
lím, že  je zbytečné se  trápit hledáním toho „nej“ a pohrdat 
verzemi, které neodpovídají našim zvyklostem, stejně jako je 
nesmysl tvrdit, že bramborový salát je na českém vánočním 
stole odjakživa. Ve skutečnosti se stal univerzální přílohou ke 
smažené rybě až někdy po 2. světové válce. Cosi podezřele 
blízké našemu originálu se totiž objevuje leckde po Evropě 
a ať to mnohé mrzí sebevíc, přezdívá se mu většinou ruský.

Každopádně základem jsou žlutomasé brambory nebo jak 
se říká lojovité (angličtina má pro ně expresivní termín „vos-
kovité“), na moučné staříky zapomeňte  (ledaže byste chtěli 
rozpadlou  patlavou  kaši).  Většinou  se  pokaždé  v  domác-
nostech připraví pekelná porce salátu, aby bylo na kolektivní 
vánoční ochutnávku a aby zbylo na  silvestrovské chlebíčky 
(u nás doma se bohužel nedožije Štěpána,  jak nám chutná). 
Takže, kašlete na to a pusťte se do salátu podle svých představ. 
Půjdete-  li do  toho s nadšením, určitě si vysloužíte víc než 
bramborovou medaili.

A když jsou ty Vánoce, tak tady je ten náš:

1kg oloupaných brambor vařených ve slupce
0,4kg šunkového salámu
0,3kg znojemských okurek
0,3kg majonézy (opovažte se tam dát light)
0,2kg oloupaných jablek
0,1kg cibule
dále sůl, pepř a podáváme s plátkem citrónu.

Šťastné a veselé Vánoce a pevné zdraví v novém roce vám 
přeje   Petr Olbert

Jak Jsme sázeli stromy

štědroVečerní Večeře aneb, který salát Je ten praVý…
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Vánoční stromeček zavoněl v pokoji,
maminka u stolu jablíčko rozkrojí,
a když ho rozkrojí, uvidím hvězdičku,
co byla schovaná v červeném jablíčku.

Jak báječná je předvánoční atmosféra Vánoc i v naší mateřské 
škole, kterou si děti užívají v plné míře! Vyzdobená školka, všude 
znějí  vánoční  koledy,  pečeme  a  ochutnáváme  vánoční  cukroví 
dětmi za pomoci zaměstnanců školky vlastnoručně vyrobené a ve 
spolupráci  s  celým  kolektivem  zdobíme  vánoční  stromeček,  je 
připravená nadílka s dárky pod stromečkem a to všechno v dětech 
vyvolávalo dobrý pocit z dobře vykonané činnosti. Téma „ Jak voní 
Vánoce“ prolínalo náš celoměsíční program, který začal návštěvou 
Mikuláše s andělem a čertem, kteří přinesli dětem nadílku. Děti 
byly převlečené za andílky, aby se nebály. Některé děti, zejména ty 
malé, se mohly na přání rodičů schovat za dveře a pak si odvážně 
šly pro nadílku a na čerta si dokonce sáhly.

Na škole v tomto období proběhla divadelní představení „Cesta 
do Betléma“ a „Vánoční hudba kolem nás“, návštěva mobilního 
planetária,  prohlídka výstavky máslovického muzea  atd.,  to vše 
podtrhovalo vánoční těšení se dětí na Vánoce.

Dne 15. 12. proběhla dopolední vánoční besídka pro děti s roz- 
balováním  dárků,  odpoledne  společný  odchod  s  rodiči  na  más-
lovickou  náves,  kde  děti  zazpívaly  vánoční  koledy,  které  se  ve 
školce naučily. Zapojily  se  i  ty nejmenší a na závěr  si  společně 
s  rodiči  a  rodinnými  příslušníky  zazpívaly  „Vánoce,  vánoce, 
přicházejí“. Zpívání u stromečku se zúčastnila i naše paní starostka 
a rozdala dětem prskavky, které si hned zapálily.

Děti si budou užívat radost z Vánoc v rodinném kruhu, ve dnech 
28. až 31. prosince je naše mateřská škola uzavřena.

Přejeme všem občanům hezké prožití vánočních svátků a hodně 
zdraví v roce 2016.

  Za kolektiv mateřské školy Hana Voříšková

První  mikulášská  nadílka  na  návsi 
byla v roce 2010 a od té doby už pár let 
uběhlo. Za tu dobu se mnohé změnilo ve 
výzdobě,  nápadech,  fungování,  rozložení 
i  celkovém  uspořádání  akce,  ale  co  se 
naštěstí nezměnilo vůbec,  jsou  tři ženské, 
bez nichž  si  to vůbec neumím představit 
a bez nichž by tahle akce dělat prostě nešla. 
Holky Kolenáčovy a Romča Vorlová jsou 
fantastický  ženský,  na  které  se  můžu  ve 
všem spolehnout a které jdou se mnou do 
všeho, co si vymyslím. Holky, moc děkuji 
za všechno,  nevyměnila bych Vás  ani  za 
nic!

Něco  jiného  je  akci  vymyslet  a  úplně 
něco  jiného  je  ji  realizovat  –  a  právě  při 
té realizaci se hodí každá ruka, proto chci 
níže poděkovat…

Chtěla  bych  zejména  poděkovat  Rad-
kovi  Vorlovi  za  to,  že  dokáže  zhmotnit 
všechno, co si vymyslím – vždy je to nějaká 
specialitka  -  letos  to  byla  váha  hříchů 
(která  ve  skutečnosti  vypadala  mnohem 
lépe, než  jsem si  ji představovala) a čertí 
zvony. Takže Radku, opravdu moc děkuji 
za to, že mi vždycky se vším pomůžeš a že 
vždy vše jde a nikdy mě nepošleš… domů. 
Dále veliké díky patří rodině Benešových, 
že  nám  umožnili  využít  jejich  pozemek 
na čertí stezku, což rozhodně neberu jako 
samozřejmost…  nehledě  na  to,  že  poze-

mek  mají  krásně  upravený,  plný  zvířat 
a  vždy  je  riziko,  že  přes  pozemek  může 
projít někdo, kdo se nebude umět chovat…
taktéž Benešům děkujeme za každoroční 
dodávku pekelné slámy, kterou nám vždy 
rádi věnují… Další velké poděkování patří 
panu Jirkovi Kukelkovi za to, že nám půjčil 
řetězy do pekla – stříbrný řetěz máme dnes 
doma díky autům téměř všichni, ale sehnat 
pořádný starý rezavý řetěz je téměř nadlid-
ský úkol – děkujeme!

Děkuji  motorkářům  –  čertům  –  
Shooters, že i letos byli úžasní a že všechno 
zvládli  perfektně,  moc  děkuji  i  nebeské 
skupině  –  Mikuláši  a  andílkům  -  za  to, 
jak to skvěle zvládli v nebi, protože tam 
mají každoročně nejvíc práce. A opravdu 
veliké poděkování letí ode mě k Davidovi 
a  Zuzce  Ouporovým  a  Míšovi  a  Lucce 
Císařovým  –  na  tyto  čerty  a  čertice  se 
mohu spolehnout od roku 2010, kdy jsme 
na návsi začínali, každoročně s touto akcí 
počítají a  letos poprvé byli na čertovské 
stezce,  která  měla  opravdu  veliký  ohlas 
a všem se moc  líbila  jejich komunikace 
s  dětmi  a  celkové  vystupování…děkuji 
moc!

A ještě tady mám tři čerty, kteří zaslouží 
speciální  poděkování.  Co  si  budeme  na-
lhávat, nečekala  jsem, že budou nadšení, 
až mě uvidí a budu po nich chtít, aby nám 
ve svém věku dělali čerty – a vidíte, mýli-
la jsem se – všichni tři ochotně šli…takže 

díky taťko, díky pane Tichý a díky pane 
Merfaite!!!  Váha  hříchů  byla  díky  vám 
třem nezapomenutelná!

Dále  děkuji  Julovi  Kovácsovi  a  Fan-
dovi  Tichýmu  za  celkovou  velkou  po-
moc  na  návsi,  kde  nám  od  rána  pomá- 
hali  se  vším,  co  bylo  potřeba,  Fandovi 
Zoulovi  za  zapůjčení  halogenů,  Magdě 
Smutné  za  ušití  hábitu  pod  mikulášské 
roucho, Radce  a Petrovi Olbertovým za 
zapůjčení vánočního stromu a Léně a Da-
vidovi  Chadimovým  za  to,  že  věnovali 
pro všechny děti prskavky na čertovskou 
stezku!

Děkujeme  Tomovi  Lukešovi,  míst-
nímu  mladému  nadějnému  fotografovi, 
že nám akci nafotil – jeho fotky si budete 
moci  brzo  prohlédnout  na  webových 
stránkách obce. Děkujeme, Tome.

Děkujeme  za  všechny  pozitivní  ohla-
sy,  kterých  se  nám  dostalo,  letos  jich 
bylo  opravdu  hodně.  Spousta  lidí  nás 
přesvědčovala,  abychom  ještě  nekončili, 
abychom akci zopakovali ještě příští rok. 
Jen  chci  říci,  že  nekončíme  definitivně, 
jen máme v plánu dát si chviličku pauzu, 
než  kalendářně  vyjde  Mikuláš  zase  na 
pátek a sobotu. Chodíme všichni do práce 
a příprava akce  stojí hodně času…takže 
zatím  takhle,  ale  kdyby  se  naše  plány 
změnili, budeme vás informovat.

Krásný adventní čas a vánoční svátky 
přeje    Hana Švitorková

mateřínka se hlásí

mikuláš a náVes
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Vánoce na noVém zélandu
Vánoce  2009  jsem  oslavil  v  místě  mého  dlouhodobé-

ho  pobytu  ve  městě  Hastings  na  jihovýchodě  severního  
ostrova,  kam  jsem  dojel  již  v  pátek  6.  2.  2009  ráno  (viz 
můj předchozí článek ve zpravodaji). Ubytoval jsem se zde 
v backpackeru s jménem Rotten Apple (v překladu značí ně-
co jako Červavé jablko) v samém středu města na 114. Here-
taunga street (v překladu z maorštiny je to Hastingská ulice).

Slovo „backpacker“  je v překladu označován něco  jako 
„batůžkářský“ hostel či ubytovna.

V našem backpackeru bylo plno, 56 ubytovaných z nej-
různějších národů, také 8 Čechů a 4 Jihokorejci, kupodivu 
katolického vyznání jako my. K tomu katolíci z Jižní Ameri-
ky, ale i Francouzi, Němci, Belgičané apod. Rozhodl jsem se 
spolu s dvěma Čechy – Davidem Kuncem od Příbrami a Jir-
kou Macourkem z hanáckého Přerova  - připravit  štědrove-
černí večeři již na 24. prosince podle našich tradic. A to s po-
lévkou, bramborovým salátem a řízky. Kapr by tu byl drahý, 
zrovna tak asi rybí polévka, a tak jsme dělali bramboračku. 
Člověk se tu musí zařídit podle toho, co je na trhu. Já nor-
málně nevařím. Oba krajané mi v tomhle byli velkou oporou. 
Ač  mladší,  tak  v  tom  zkušenější.  Spíše  jsme  všichni  měli 
víc kuráže než dovedností. Nejprve jsme vyrazili na nákupy. 
Ingredience do bramborového salátu v tomhle světě blízkém 
nejen evropskou kulturou, ale i podnebím, nebyly problém. 
Horší to bylo s řízky. Vepřové by se prodražilo, chtěli jsme 
nakrmit celý backpacker a tak přišly vhod kuřecí řízky co by 
polotovary zamražené ve velkých baleních. Součástí našeho 
hostelu byla kuchyň, kde jsme po celou dobu pobytu mohli 
vařit. A tak jsme se tady v poledne 24. prosince vrhli do „dí-
la“. Pravdou je, že dokončený salát chutně upravený na dlou-
hých mísách nám z menší části spadl na podlahu a stal se 
nežádoucím. Řízky vyšly. Ale polévka vařená v pěti i deseti-
litrových či více litrových hrncích se nám „trochu“ připálila. 
Zejména,  když  jsem  místo  sole  tam  nasypal  cukr.  Ovšem 
tahle nechtěná záměna vyšla z toho, že jak sůl tak cukr jsme 
nakoupili v asi 5 kg balení průhledných igelitových pytlíků 
a na první pohled nebylo znát rozdílu. A tak jsem „přiměře-
ně“ zasolil, totiž zacukroval do všech kastrolů, abych potom 
zjistil, co  jsem provedl. Co s  tím, polévka skoro dovařená 
a tak mě napadlo, že ten roztok budu „přiměřeně“ negovat 
solí. Jak se ukázalo, tak i po vymíchání přivařenin v polévce 
a neznalosti přítomných zástupců národů, jsme s tímhle me-
nu uspěli. Polévka vůbec byla žádána ještě třetí den potom 
na Sv. Štěpána, kdy i pátý kastrol padnul na dno. Abychom 

pokryli náklady, tak kdo zaplatil 5 NZ dolarů, dostal štědro-
večerní večeři (1 NZ dolar 12, 50 Kč). Nakonec se k tomu 
odhodlalo 26 lidí a to i z protestantských zemí. Mám k tomu 
i dochovaný přehled, vesměs mladých spolubydlících. Bill 
z  Kanady,  Emily,  Luisa,  Kristýna  ze  Švédska, Angličané 
Suzan, Chris, Kathy. Bretańci, Irové, Quebečani, Jihokorej-
ci, Francouzi, Američané, Češi atd. Vše se snědlo. Nebylo 
nám známo, že by měl někdo potíže. K jídlu se dávalo no-
vozélandské pivo či limo. Byli jsme pochváleni.

Druhý den majitel  a  zároveň provozovatel  backpackeru 
Novozélanďan  Jason  Heard  se  svoji  anglickou  přítelkyní 
Ellouise Love z Devonu mohli slavit štědrý den již už přímo 
spojený s rozdáváním dárků po dobrém obědě z grilovaného 
beránka a zeleninových přísad v menu, zapité vínem, pivem 
či limonádou po místním novozélandském způsobu. Nutno 
říct, že nakrmili celý backpacker bez rozlišování. Přesto na-
še „menu“ nebylo zavrženo a hlavně polévka ještě druhý den 
šla k duhu.

O vánocích zde by se dalo mnoho ještě říci, ale to bych 
překročil prostor vyhrazený k tomuto článku ve zpravodaji. 
Snad jen to, že je tu běžné v ten den, že se po ulici pohybují 
lidé v kostýmech Santa Clause s charakteristickou červenou 
špičatou čepicí na konci s bílou bambulí, v červeném kabát-
ku a kraťasích a na boso. Na boso se tu normálně v létě chodí 
a to hlavně ve středu měst. Totiž tento čas je tu letní připo-
mínající konec června, ale už s letními vysokými teplotami. 
Na cestě městem můžete v tuto dobu česat zralé slaďoučké 
meruňky. Prostě vánoce „jak maj bejt“! Přijďte pobejt! 

    Josef Břečka

Vyrobilo ho třicet účastníků muzejní dílny, organizované 21. listopadu pod lektorským vedením manželů Švarcových, 
kteří jsou také autory nejzdařilejších částí betlému. Betlém letos tvoří celkem 110 „máslových kousků“ v podobě větších 
či menších figurek osob, zvířat a budov a je oprávněně obdivován četnými návštěvníky muzea. Manželům Švarcovým 
patří velký dík! Stejný dík patří i firmě Alimpex, která poskytla pro tvorbu betlému zdarma máslo Milkin z mlékárny 
Čejetičky. V. Sýkorová

muzeum má opět betlém z másla

inzerce



7

se  uskuteční  již  tradičně  v úterý 23. prosince od 18 hodin před 
obecním úřadem. Zahřejeme se vánočním čajem nebo horkou medovinou, aby se nám lépe zpívalo s Máslovickými drn-
kačkami! Pod stromečkem bude také již tradičně umístěna kasička na vánoční sbírku pro SOS vesničky.

Hodinu před zpíváním bude pro naše občany zdarma otevřeno muzeum s výstavou „Vánoce po anglicku“ a no-
vým originálním máslovým betlémem.

Oslavíme v příštím roce opět již na konci ledna, konkrétně v sobotu 23. ledna. Můžeme se těšit na kvalitní 
zabijačkové dobroty, soutěže v pojídání jitrnic i další discipliny, zabijačku a průvod masek s hudbou po vsi. Doufáme, že masky budou 
u hospodyněk jako každý rok vítány. Předem děkujeme!   V. Sýkorová

zpíVání u stromečku

Vánoce na noVém zélandu

muzeum má opět betlém z másla

Na letošní červen byla svolána každoroční valná hromada sportovního klubu. Hlavním bodem programu byla volba výkonného výboru, 
který bude spravovat klub v nadcházejících čtyřech letech. Bez sebemenších námitek byl zvolen staronový výkonný výbor ve složení: 
Zubal Václav, Chocholka Marek, Janovský David, Zoula František a Voves Milan ml. Dále byla schválena zpráva o hospodaření klubu 
a výše členských příspěvků. Největší diskuse proběhla nad konáním akcí. Vzhledem k tomu, že nemáme žádný aktivní oddíl hrající 
soutěž, zájem o sport, práci a pomoc s chodem klubu v naší obci upadá, bylo rozhodnutí jednodušší. Žádné akce letos sportovní klub 
nepořádal. Pokud by měl kdokoliv z občanů zájem se aktivně podílet na práci nebo chuť rozšířit činnost sportovního klubu, je vítán na 
valné hromadě, která se bude konat 9. ledna 2016 od 15 hodin v zasedací místnosti obecního úřadu.
Na závěr mého příspěvku mi dovolte jménem celého sportovního klubu popřát všem občanům naší obce klidné prožití vánočních svátků, 
hodně štěstí, zdraví a spokojenosti do nového roku 2016.   Milan Voves ml.

Třetí  část  seriálu  výstav  o  vánocích  v  různých  zemích 
světa nás zavádí do Anglie a to přímo do pokoje anglické 
rodiny  se  sálajícím  krbem  a  pohovkou,  na  stole  nechybí 
i tradiční vánoční puding. Anglickým dětem nenosí dárky 
Ježíšek, ale Father Christmas (Otec Vánoc). Ten v noci z 24. 
na 25. prosince přijíždí se sobím spřežením a dům od domu 
se spouští komínem krbu do pokoje a plní tam připravené 
punčochy nebo povlaky od polštářů dárky a pokud se tam 
nevejdou, ukládá je pod vánoční stromek. Rodina ráno spo-
lečně dárky rozbalí a potom všichni připravují slavnostní 
hostinu,  jejímž  hlavním  chodem  je  krocan  s  kaštanovou 
nebo  ořechovou  nádivkou. Vánoční  puding  se  připravuje 
již měsíc před svátky, aby dobře „odležel“. Anglické hos-

podyňky nepečou cukroví, ale na vánočním stole nemohou 
chybět „mince pies“, což jsou sladké košíčky plněné kan-
dovaným ovocem a do některého hospodyně vloží  i min-
ci  pro  štěstí.  Před  jídlem  si  členové  rodiny  rozbalují  tzv. 
Christmas  cracers,  ve  kterých  najdou  drobné  dárky  růz-
né hodnoty a vtipné povídání.  Jsou nejen na výstavě, ale 
i k zakoupení v obchůdku.

To je jen malá ukázka toho, co se o anglických vánocích 
v našem muzeu dozvíte. Najdete tu nejen recept na anglický 
vánoční puding, který má  s naším pudingem společný  jen 
název, ale i recept na tradiční anglický punč, dozvíte se, co 
se děje na druhý svátek vánoční a proč se mu říká Boxing 
day, dále jak se v Anglii koleduje, jakou úlohu o vánocích 
hraje jmelí a mnoho dalších zajímavostí.            V. Sýkorová

sportoVní klub másloVice informuJe….

Vánoce po anglicku

nabídka zaměstnání
Mezinárodní společnost Liebherr-Sta-
vební stroje CZ, s.r.o. (závod v Postřiží-
ně), působící v oblasti stavebních strojů, 
hledá pracovníky na tyto pozice:

montér VěžoVých Jeřábů
Bližší informace na tel.: 724 911 841, e- 
mail: robert.vyslouzil@liebherr.com

serVisní technik – mechanik 
staVebních stroJů
Bližší informace na tel: 547425350, e-mail: 
helena.jenisova@liebherr.com

pár neuctivých myšlenek  sesbíral  a  čtenářům pro zasmání  i  zamyšlení 
předkládá v-ch-.

Zárukou, že čtenář článku neporozumí, pokud si jej vůbec dočte do konce, je 
zabalení hlavní myšlenky do balastu mnoha zbytečných slov.

Odpovědný publicista si nedovolí publikovat to, co nemá dokonale ověře-
no, ledaže by se jednalo o pokračování předvolebního boje.

K danému tématu mě nenapadá zhola nic nového, ale přesto k tomu článek napíši.
Vrcholem publicistického umění je schopnost pohotově kritizovat to, čemu 

autor dost dobře nerozumí.
Obdivuhodná je i schopnost publicisty vidět prostou událost v tak širokých 

souvislostech, že se třeba zákaz volného pobíhání psů po návsi jeví jako 
počátek zavádění autoritativního, ne-li přímo totalitního režimu.

o psaní a publicistech

masopust
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Přejeme všem našim občanům klidné prožití vánočních svátků
a do nového roku pevné zdraví a životní pohodu.

Děkujeme všem, kteří část svého volného času věnovali aktivitám v obci.
Zastupitelstvo obce Máslovice

Pevné zdraví a život v pohodě a spokojenosti přejeme našim spoluobčankám a spoluobčanům 

z řad –sátnic a –sátníků, kteří v listopadu a prosinci dovršili kulaté nebo půlkulaté životní jubileum. 

Jsou to v pořadí podle dne narozenin paní Irena Ziková (10. 11. 60 let), 

pan Antonín Marvan (16. 11. 80 let), paní Miluše Švarcová (19. 11. 60 let), 

čerstvý –sátník pan Ivan Horváth (28. 11. 50 let), manželé Jana a Dalibor Titěrovi (4. 12. 60 let), 

paní Jitka Bavorová (6. 12. 65 let) a pan Stanislav Matějovský (15. 12. 65 let).

 

Na sněmu lékárnické komory byla do představenstva této celostátní organizace zvolena také členka 

našeho obecního zastupitelstva pani magistra Ludmila Szöllösová. 

Považujeme to za vysoké ocenění jejich odborných i občanských kvalit. Blahopřejeme.

Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Chalup-

ný, titulní list kreslil Michal Morovian. Redakční rada ve 
složení J. Břečka, L. Chadimová, P. Olbert, K. Vojtíšková, A. 
Zoulová. Registrováno na Ministerstvu kultury ČR pod číslem 
MK ČR E 12702. Vychází šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto 
čísla 15. 12. 2015. Sazba Daniela Kramerová. Uveřejněné 
příspěvky nevyjadřují vždy názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích děje, co se 

vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo s čím nesouhlasíte a ne-
bo napište, co byste chtěli vědět, o čem by se mělo také psát. Uzávěrka 
příštího čísla je 16. února 2016. Příspěvky můžete předávat do schrán-
ky obecního úřadu nebo p. Chalupnému či posílat mailem na adresu: 
ou@maslovice.cz

tipy na akce V okolí
u KRaLuPy nad VLtaVou, KIno:
pro děti: Hodný dinosaurus (26., 30., 31. 12. )
Malý princ (27., 29. 12. , 2. 1. )
Snoopy a Charlie Brown (28., 30. 12. , 3. 1. )
pro všechny: Star Wars (22., 23., 27., 28. 12. )
pro dospělé: Padesátka (komedie, 26. 12. )

oteVírací doba V muzeu 
o Vánocích:
21. – 31. 12. je otevřeno každý den 10-12 a 13-16 
hodin. 1. 1. je otevřeno 13-16 hodin, 2. 1.–3. 1. 
opět 10-12 a 13-16 hodin.

VeřeJné zasedání zastupitelstVa obce
se bude konat v pondělí 29. prosince

od 19,30 hodin na obecním úřadě.
Program:
1. Jmenování zapisovatele/ky, volba ověřovatelů
2. Schválení programu
3. Rozpočtové opatření č. 7
4. Rozpočet obce na rok 2016
5. Stanovení závazných ukazatelů na rok 2016 pro MŠ
6. Rozpočtový výhled 2017-2018
7. Inventarizace
8. Zprávy finančního a kontrolního výboru
9. Různé
10. diskuse




